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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT

Mislata, 14 de desembre de 2009 hora: 20.00

Lloc: sala de sessions de la Casa Consistorial
Primera convocatòria.

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada,
es reunixen en sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, D. Manuel Corredera
Sanchis, els regidors i les regidores:

• D. VICENTE GARCÍA ALEIXANDRE
• Sra. GLORIA ALONSO PALOMARES
• Sra. MARÍA PILAR LIGIA RODRIGO CARRERAS
• D. FERNANDO HERNÁNDEZ FALCÓN
• D. VICENTE ENRIQUE LÓPEZ SINISTERRA
• D. CARLOS JARILLO SÁNCHEZ
• D. JAIME LÓPEZ BRONCHUD
• Sra. MARÍA LUISA CAÑIZARES CAMPOS
• Sra. ANA MARÍA MATEO PONCE
• D. ANTONIO SANCHIS NAVARRO
• D. MIGUEL MERENCIANO BENAVENT
• Sra. LUCÍA MORENO CASTILLO
• Sra. JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ
• D. CARLOS FERNÁNDEZ BIELSA
• Sra. MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA
• D. ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ
• D. ANTONIO LABELLA GUILARTE
• D. ARTURO SANZ TORRALBA
• D. ELISEO BENAVENT CHIRIVELLA
• D. SALVADOR GARCÍA DE LA MOTA

Assistits per D. Luis Ramia de Cap Salvatella, com a secretari de la
corporació. Assistix la Sra. interventora, Sra. Herminia Gil Llop.

1. APROVACIÓ DELS PRÉSTECS DE L'EXPEDIENT 5/2009 DE
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS.
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Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control
d'Hisenda i Especial de Comptes, favorable a l'adjudicació d'operacions financeres
en execució de l'acord de Ple de 9 de juliol del 2009, en què s'aprova la modificació
de crèdit 5/2009 i l'autorització d'operacions de crèdit per un import de
6.480.284,62€.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota, portaveu del Grup Mixt-EUPV i diu
que pretén estructurar el discurs en quatre moments que considera importants en tot
el procés, atés que en reiterades ocasions ha votat en contra d'estes propostes, i
només podria modificar la seua votació si el Grup Popular retirara estos dos punts,
es comprometera a revisar la liquidació a LUBASA i pensara més en Mislata que en
els interessos d'esta empresa.

Considera que esta proposta ve precedida per sis mesos de tensió que, d'una
banda, és interna del mateix Partit Popular entre els qui consideren que ha sigut un
error polític fer un únic contracte per als quatre aparcaments i que els qui tenen la
responsabilitat són els que van prendre la decisió en aquell moment i, d'altra banda,
els que pensen que la ciutadania té amnèsia i quan arriben les pròximes eleccions
s’haurà oblidat de tota esta problemàtica, per la qual cosa tornaran a aconseguir la
majoria absoluta per a aplicar el corró tal com ho estan fent en l'actualitat.

Afirma que també s'ha comprovat la poca harmonia que existix entre els
departaments i les discrepàncies tècniques que han sorgit respecte d’estos temes,
sobretot després de l'informe de notes d’objecció que feia Intervenció. En este sentit,
afig, l’assumpte que hui ve a Ple és el reconeixement que eren necessaris, tal com
deia Intervenció, els informes i l'autorització prèvia.

Continua assenyalant que a este Ple es porten dos modificacions de crèdit
perquè, com s'ha dit en altres plens, es produïxen tres exercicis amb romanent
negatiu de Tresoreria, el percentatge respecte al capital viu de 2009 en relació amb
els ingressos ordinaris dóna un coeficient de l'1,15 que sobrepassa el límit màxim
permés per la Llei que és d'1,10 i, finalment, hi ha un permanent desequilibri
pressupostari, absència d’autofinançament, estalvi net negatiu i un coeficient
d’endeutament del 110%. Estos paràmetres, explica, són els que servixen per a
analitzar l'economia local i, d'estos sis, l'equip de govern compta amb cinc que estan
fora del que ha de ser l'actuació econòmica.

Prosseguix dient que ja es compta amb l'autorització, des del dia 3 de
desembre, així com que el Pla de Sanejament haurà d’adaptar-se a una nova realitat
econòmica, perquè serà necessari veure què suposa aprovar estes modificacions en
relació amb els indicadors principals que assenyala Intervenció. Dos li preocupen
especialment: l'indicador de la càrrega financera d'1.700.000€, que hauran de pagar
tots els ciutadans de Mislata a través d'una forma que ja ha decidit l'equip de govern,
que suposa la venda del subsòl, la pujada d'impostos i taxes i pagar més cars els
servicis.
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Mostra també la seua preocupació per l'estalvi net que, diu, serà negatiu en
3.209.904€, indicador que té com a objecte valorar en el futur la capacitat de l'entitat
local per a fer front a les operacions generades per la nova operació d'endeutament,
la qual cosa significa, afig, que els ingressos es queden curts respecte dels gastos
corrents, més l'amortització del deute financer.

Manifesta que la Llei diu que quan l'estalvi net calculat siga negatiu el Ple
haurà d’aprovar un Pla de Sanejament i, atés que s'està donant per fet que serà
negatiu, serà necessari revisar dins de poc el Pla per a adaptar-lo.

Afirma que el Grup Popular en estes qüestions està fent “alquímia política i
financera d'aficionats” perquè no dóna cap resultat.

També li preocupa el capital viu, que és el segon supòsit per al que l'entitat
local necessita autorització, atés que s'està per damunt del 110%.

Respecte de la liquidació a l'empresa LUBASA  manifesta que tindrà
conseqüències en els futurs pressupostos d'este Ajuntament com pot veure's llegint
l'informe 816 d'Intervenció, amb què hi ha prou per a saber què ha passat, perquè es
té un compromís de pagament amb la dita empresa per un import de 14.917.980€, a
pesar dels inconvenients d'Intervenció. Afig que caldrà pagar a LUBASA un benefici
industrial quan l'empresa no ha complit l'acord que tenia amb l'Ajuntament, la qual
cosa ha suposat que s'hagen de demanar uns préstecs que originen uns interessos
que tampoc es descompten a LUBASA.

Recorda que en l'última comissió informativa van sol·licitar tres informes, atés
que la Delegació de Govern ha demanat documentació i se n’han hagut d'elaborar
per part de distints departaments, informes que, segons el Sr. secretari no són
vinculants i, per tant, no formen part de l'expedient,  considerant en este sentit que el
fet que no se'ls vullga facilitar fa suposar que tenen quelcom a ocultar i li suscita
molts dubtes com, entre altres,  quina és la raó que l'equip de govern tinguera tanta
pressa a fer el primer pagament a LUBASA amb els diners que es tenia destinat a la
construcció del nou Ajuntament? També es pregunta què es va firmar abans: el
conveni o la recepció de les obres.

Manifesta que la situació hauria variat si l'equip de govern haguera comptat
amb el consell de l'oposició, si abans de donar els 6.127.472€ a LUBASA els
hagueren invertit en l'obra que està per finalitzar, amb la qual cosa haguera quedat
un romanent d'1.722.307€. Atés que LUBASA tenia previst començar a guanyar
diners l'any 2021, s'haguera pogut fer un primer ingrés i un compromís a què en deu
anys recuperarien la liquidació dels catorze milions, menys els descomptes
raonables. Açò, diu,  haguera suposat anar a una anualitat aproximada d'1.200.000€
en deu anys, que és una economia sostenible.



                  Secretaria

4

Quant a la modificació de crèdits núm. 7/09, que fa referència a les obres del
quart aparcament, diu que l'equip de govern és el principal responsable que s'haja
tardat tant de temps a solucionar-se açò, perquè esta modificació ve precedida d'un
any i mig d'excuses i d'algun engany: retard en l’entrega de documents, excuses
injustificables de l'empresa, com que el retard en les obres era per vacacions,
inclemències del temps, etc.; engany a la ciutadania perquè mai se’ls va parlar de la
venda del subsòl i places d'aparcament; intent de desviar la culpa als tècnics, com la
nota d'Alcaldia en què es deia que amb certs informes s'induïa a cometre errors i,
sobretot, perquè abans de començar tot el procés no es va atendre a les
mobilitzacions dels que no estaven d’acord amb els aparcaments i, a més, no ha
existit cap voluntat política per a donar un altre sentit a este tema.

Prosseguix dient que l'aprovació d'estos crèdits suposarà que el pròxim equip
de govern que, si els ciutadans tenen memòria, serà d'esquerres, estarà hipotecat
per diversos exercicis i obligat que la seua primera labor siga una auditoria interna
amb què explicar a la ciutadania com han deixat les arques municipals. Amb esta
aprovació, continua, el Grup Popular deixarà clar novament que primen els
interessos del Partit i de l’empresa privada, no els de Mislata.

Finalitza dient que el discurs emprat pel grup popular va ser sempre que
s'anava a estudiar la millor eixida al tema i ha passat el temps i s'ha demostrat que
l'única beneficiària ha sigut LUBASA.

Finalment, anuncia que en el moment en què aproven estes modificacions de
crèdit presentarà el recurs corresponent davant de la Conselleria d'Hisenda i el
Tribunal de Comptes.

Pren la paraula el Sr. Fernández Bielsa, del grup socialista,  i diu que hui es
porten dos nous préstecs que posen de manifest el fracàs de la política
d'aparcaments imposada pel grup popular, que suposarà que els ciutadans de
Mislata hagen de pagar, com a mínim, vint-i-quatre milions d'euros pel seu capritx de
construir uns aparcaments davall una de les poques zones verdes, en contra de la
voluntat dels ciutadans que van eixir al carrer a manifestar-se. Per això, diu, l'equip
de govern no sols ha fracassat, sinó que ha ficat Mislata en un seriós problema per al
futur que afecta el conjunt de ciutadans i ciutadanes que viuen ací.

Prosseguix dient que l'endeutament d'esta ciutat és el més alt de tota la seua
història i està per damunt d'allò que permet la Llei.

El resum, diu, de la política d'aparcaments dels últims anys és que s'ha
convertit esta ciutat en un gran clot: clot social  per la seua permanent falta de diàleg
i prepotència; clot econòmic pel balafiament, l’augment d'impostos, endeutament i
gastos innecessaris perquè tenen les mans molt llargues amb els diners dels
ciutadans. Finalment, afig, el clot de Músic Ibars, conseqüència de la seua política
que tant de dany farà a veïns i comerciants i tant farà pagar als veïns de Mislata.
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Prosseguix dient que, com ja va manifestar fa prou plens, el grup socialista
donaria suport a tot allò que anara destinat a solucionar el problema que té Mislata
pels capritxos de l'equip de govern, tindran este suport, afirma, perquè els veïns i
comerciants acaben amb un malson de més de dos anys a causa de les
imprudències del govern que presidix el Sr. Corredera, però afig que, no obstant
això, no ho tindran per a pagar més del que corresponga a cap empresa,
especialment a l'empresa que va decidir parar les obres de Músic Ibars i ficar en un
bon embolic esta ciutat, per la qual cosa no toleraran que regalen més de sis milions
d’euros per la seua incompetència i mala gestió.

Continua dient que el grup socialista anirà on faça falta per a defendre els
interessos dels ciutadans i evitar els perjuís econòmics per a la hisenda local, afig
que el préstec que demanaran per a continuar pagant a LUBASA “ol  molt malament”
i hauran d'explicar moltes coses, com la raó per la qual pagaran vint-i-quatre milions i
mig d'euros per uns aparcaments que quan es van aprovar valien 16,8 milions i per
què es fan càrrec d'uns interessos que ascendixen a 1,7 milions, quan haurien de
pagar-los l'empresa que tants perjuís ha ocasionat a la ciutat, cosa que, diu, figura en
la Llei de Contractes.

Manifesta que amb els diners que es pagaran de més, que suposaran 7,7
milions d'euros, Mislata podria tindre una Residència per a la Tercera Edat, guarderia
pública, menjador escolar públic, es podria arreglar definitivament el col·lector del
carrer Pare Llansol, etc.

Afirma que el grup popular demostrarà hui com de poc li importa la ciutat,
afegint que la seua política ha sigut un continu despropòsit, amb contínues
convocatòries de comissions i plens, incloent els del mes d'agost, sense escoltar no
sols l'oposició sinó tampoc els tècnics, especialment Intervenció.

També és un despropòsit la gestió, diu, perquè confeccionen unes bases que
presenten a vint-i-cinc entitats financeres perquè presenten ofertes i cap la presenta
en el termini que fixen,  i això perquè els bancs no es fien, i els que contesten
presenten algunes ofertes que després modifiquen perquè tampoc es fien i,
finalment, el Sr. alcalde firma un préstec i posteriorment ha de dir al banc que
renuncie a l'operació perquè hi ha irregularitats, perquè com ja va informar la Sra.
interventora l'Ajuntament necessitava autorització de la Conselleria d'Hisenda per a
firmar el préstec bancari.

Prosseguix dient que l'equip de govern ha demostrat ser irresponsable, cosa
que no sols ho diu el grup socialista sinó també la Intervenció municipal,
especialment en l'informe 816 on s’assenyala que no pot garantir l’existència o no
d’enriquiment injust, cosa que, afig, hauran d’explicar.
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Repetix que esta operació “ol tan malament” que inclús la Delegació de
Govern va a investigar-los pel sobrecost de 7,7 milions d'euros per uns aparcaments
de dèsset milions que han decidit pagar a vint-i-tres milions.

Finalitza dient que la forma de governar del Partit Popular a Mislata ha fet molt
de dany als seus ciutadans i ara li ho farà a les arques municipals.

Pren la paraula la Sra. Rodrigo Carreras, del Grup Popular, i diu que el discurs
realitzat pel grup socialista no té contingut, és una repetició d'altres i no aporta res.

Explica que es porta a este Ple la concertació de dos operacions de crèdit:
una per a pagar 6.480.000€ de la part que queda del conveni que es va firmar amb
l'empresa LUBASA, que acaba el pagament dels aparcaments construïts, és a dir,
plaça Príncep d'Astúries, Lepant i plaça País Valencià, amb esta quantitat  s'acaba
de pagar el deute i es concerten dos operacions creditícies amb dos entitats
bancàries.

Prosseguix dient que en el segon punt es concerten les operacions de crèdit
per a cobrir el que és necessari per a acabar l'obra de la Pl. Músic Ibars. Afig que es
porta de nou el que hi ha pendent perquè el termini presentat per l'entitat bancària no
corresponia al que s'havia publicat i aprovat.

Manifesta que s'han dit coses com que no es tenien ofertes bancàries i no
s'anaven a poder concertar els préstecs, etc. I, no obstant això, hi ha les ofertes de
les entitats financeres i inclús han sigut millorades.

Assenyala que els terminis s'han complit i, des del 23 d'octubre que es portarà
al Ple l'aprovació de la modificació del Pla de Sanejament, s'han presentat els
informes en la Conselleria de qui s'ha obtingut l'autorització.

Prosseguix aclarint que, efectivament, s'ha excedit el 110%, com molts altres
ajuntaments que també han necessitat autorització, que la dita autorització se'ls ha
donat en el termini d'un mes, concretament ha arribat el dia 2 de desembre, i és una
cosa que preveu la legalitat i no és res excepcional, amb ella es pot dur a terme el
compromís que el Sr. alcalde va adquirir amb els ciutadans de Mislata d'acabar l'obra
de la Pl. Músic Ibars.

Manifesta que no es retirarà este punt perquè és necessari acabar l'obra que
va quedar paralitzada per l'empresa LUBASA, paralització, diu, que no és
responsabilitat de l'equip de govern, afegint que contractar estes operacions de crèdit
suposa portar avant eixe compromís.

Respecte del coeficient d'endeutament i estalvi net negatiu diu que són molts
els ajuntaments que han sol·licitat l'autorització d'un percentatge excedit d'eixe
110%, com Sevilla, Màlaga, Jaén...
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Sobre la càrrega financera i pagament d'interessos, diu que el pagament de
6.000.000€ està previst segons el conveni que es va firmar amb LUBASA i cal fer-ho
efectiu a l'octubre del 2010, i, davant de la pregunta de per què no s'ha utilitzat eixos
diners per a acabar les obres de l'aparcament, pregunta,  al seu torn, per què caldria
concertar una operació ara per a pagar un deute que serà necessari desembossar a
l'octubre del 2010.

També s'ha dit, prosseguix, que es vol ocultar alguna cosa pels informes
encomanats a la comissió d'Hisenda, de la qual és presidenta i en què va dir, com
consta en acta,  que se'ls entregaren, per la qual cosa, afirma, eixa manifestació és
falsa.

Respecte de la intervenció del Sr. Fernández  Bielsa assenyala que és un
discurs repetit fins a la sacietat que no aporta res de nou, no té contingut i és
demagògic. Afig que este discurs és negatiu, desanima i confon els ciutadans amb
frases com “ol malament”, “fracàs”, “mans llargues”, “despropòsit”, etc.

Continua dient que es pretén portar avant unes operacions de crèdit que
solucionaran el problema que l'empresa LUBASA ha plantejat a l'Ajuntament i, afig,
s'ha fet tot el que legalment s'ha pogut fer i seguint els tècnics d'este Ajuntament.

Critica que intenten abocar acusacions i demana a l'oposició que facen el que
hagen de fer.  Afig que en esta ocasió sí que han denunciat, no en el Jutjat sinó en
Delegació de Govern, que és el que els ha arribat i és la “investigació” que apareix a
tots els mitjans de comunicació, que utilitzen per a abocar acusacions falses.
Després d'això dóna lectura del que sol·licita Delegació de Govern, que és “ampliació
de documentació”: “Com a ampliació dels acords adoptats per eixe Ajuntament en les
sessions al marge ressenyades, a l’empara del que disposen els articles 56.2 i 64 de
la Llei 7/85, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. Que en el termini
màxim de vint dies, remeta a este Centre informe de Secretaria i Intervenció sobre si
la liquidació de l'esmentat contracte s'ha produït d'acord amb el que establix l'art.
247; informe d'Intervenció sobre l'existència de crèdit adequat i suficient per a la
firma del conveni subscrit amb LUBASA; informe d'Intervenció sobre la necessitat
d’autorització prèvia de comunitats autònomes per a la concertació de les operacions
de crèdit derivades de la modificació pressupostària  6/2006”. Tot això, prosseguix la
Sra. Rodrigo Carreras, està prou debatut i informat, atés que s'està fent referència
als acords de Ple d'aprovació del conveni amb LUBASA.

Prosseguix dient que si estigueren fora de la legalitat Conselleria no hauria
donat l'autorització, màximament quan la Conselleria d'Economia i Hisenda ha fet
consulta al Govern Central,  que li ha donat l'autorització.

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. García de la Mota afirma que en la
comissió els portaveus de l'oposició van preguntar si podien disposar dels informes i
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la Sra. Rodrigo Carreras, com a responsable d’ella, va dir que els donara, però
després d'haver-los sol·licitat.

Explica que la responsabilitat política del seu grup es produiria si per a acabar
l'aparcament es necessitara el vot d'Esquerra Unida, però el Grup Popular compta
amb majoria absoluta per a fer el que vullguen, com no revisar la liquidació a pesar
dels inconvenients d'Intervenció, sabent que està mal feta i que només beneficia a
l'empresa LUBASA i no a la ciutadania de Mislata ni a l'economia de l'Ajuntament.

Aclarix que el que ha dit és que abans de firmar el contracte haurien d'haver
dit “no” a l'empresa que havia creat el problema i era responsable de la situació i, per
això, no pagar 1.700.000€ en concepte d'interessos. Afig que amb els diners
previstos per a la construcció del nou Ajuntament es podria haver acabat
l'aparcament sense necessitat de sol·licitar crèdits i pagar interessos.

Afirma que l'òrgan competent té un mes per a contestar la consulta i si no
contesta es considera positiu, però és un temps que s'ha perdut.

Anuncia que el seu vot serà negatiu per coherència, no perquè no vullga que
s'acaben els aparcaments sinó perquè desitja posar de manifest la irresponsabilitat
urbanística que han comés en fer un únic contracte amb els quatre aparcaments, i
fins i tot el mateix Partit Popular estan dividits a causa d'esta decisió.

Continua dient que una vegada aprovats estos crèdits serà el Tribunal de
Comptes el que diga si s'ajusta o no a la legalitat, atés que hi ha informes que
plantegen el dubte sobre si la liquidació amb LUBASA s'ajusta a la legalitat.

Finalitza manifestant que la política de l'equip de govern indica diverses coses
com que la solvència econòmica a curt termini és roïna, que han incrementat
l’endeutament per habitant en un 70% des de l'any 2001; que han abaixat la inversió
per habitant en un 12%; que la seua economia no té capacitat per a generar riquesa,
i que la pujada de la pressió fiscal des de l'any 2001 és de 73%. Conseqüència d'eixa
política, afig, són estes modificacions de crèdit, que no hagueren sigut necessàries si
hagueren sanejat l'economia des de l'any 2001, com tampoc si hagueren passat
factura a LUBASA per les conseqüències que han creat en l'entorn.

Intervé el Sr. Fernández Bielsa i diu que el discurs de la Sra. Rodrigo Carreras
li ha paregut irrespectuós, afegint que si ha realitzat un discurs caòtic és perquè eixa
és la situació de Mislata: augment d'impostos, augment d'IBI, dèficit de més de 3,3
milions d'euros en este Ajuntament, l'endeutament i la pressió fiscal més alts de tota
la història.

Ha parlat, diu, d'una situació sobrevinguda, però ha sigut així per la mala
gestió de l'equip de govern, i que la situació econòmica d'esta població és caòtica és
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una cosa que ha dit també la Sra. interventora en diferents informes, en concret en
l'últim sobre el resultat de l'exercici 2008.

Pregunta quantes vegades la Delegació de Govern ha hagut de demanar
ampliació d'informació, i acusa a la Sra. Rodrigo de Carreras de mentir en dir que
l'autorització d'Hisenda ha arribat en un mes perquè, diu, ha tardat quatre mesos des
que han iniciat el procés per a sol·licitar la informació, i açò pareix significar que ni
tan sols la Conselleria d'Economia, sent del Partit Popular, es fia de la seua gestió.
Afirma que el dia 5 de novembre la dita Conselleria va sol·licitar una ampliació, que
es va completar el dia 19 i el dia 25 i reben l'autorització el dia 2 de desembre.

Manifesta que el Grup Socialista els ha demanat que revisen la liquidació a
LUBASA perquè no està clara i, afig, l'autorització no justifica la liquidació amb cap
empresa.

Prosseguix dient que als ciutadans no els desanima ni confon les seues
paraules sinó la falta d'explicació per part de l'equip de govern de moltes qüestions,
com quina és la raó per la qual han decidit pagar 7,7 milions més del que corresponia
a una empresa; o que els aparcaments vagen a costar 24,5 milions d'euros, quan
costaven 18 milions d'euros; o quina és la raó per la qual assumixen el gasto generat
pels interessos, que suposa 1,7 milions d'euros, i no els repercutixen com a perjuí
que l'empresa ha causat a l'Ajuntament i al conjunt dels ciutadans de la plaça Músic
Ibars.

Finalitza qualificant la política del Grup Popular com “de corró”, afegint que hi
ha dades que no els agrada sentir, com que el Sr. arquitecte va informar l'11 de juny
del 2009 que els aparcaments costaven 17.596.241€; que el contracte per a acabar
amb el de Músic Ibars costava 5.109.990,92€; i que els interessos de Lepant, País
Valencià, Príncep d'Astúries, Músic Ibars I i Músic Ibars II, segons  l'informe
d'Intervenció 1130, diu que són 1.750.000€ d'interessos, per tant el cost total dels
aparcaments, amb IVA inclòs és de 24.557.286,78€, mentres que el contracte de
concessió dels quatre aparcaments que es va firmar entre l'Ajuntament i LUBASA
ascendia a  16.804.002,93€, per la qual cosa els sobrecostos i interessos bancaris
inclosos suposen un import de 7.653.283,85€, xifra que és la que haurien d'explicar,
atés que demostren que defenen els interessos d'una empresa privada abans que
els interessos dels ciutadans i ciutadanes de Mislata.

Intervé la Sra. interventora i explica que, atés que en el debat ha sorgit un
dubte més que raonable sobre l'autorització de la Conselleria d'Economia i  Hisenda,
vol recordar que Intervenció valora el que és el Pla de Sanejament d'acord amb els
criteris d'estabilitat per a l'autorització d'Hisenda, la qual cosa vol dir que quan
Intervenció fa el primer informe diu que fa falta l'autorització i, en l'últim informe del
Pla de Sanejament de data 23 d'octubre fa l'avaluació del Pla de Sanejament i  es
pronuncia respecte dels incompliments del Pla i les circumstàncies de l'incompliment
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sobre la liquidació del conveni amb LUBASA. A este respecte, afig, la Conselleria ha
sigut molt respectuosa i no diu que l'informe d'Intervenció siga erroni.

Prosseguix dient que la intervenció de la Conselleria respecte de l'informe que
elabora sobre el Pla d'Estabilitat es pronuncia en el sentit que són possibles les
operacions financeres per la venda de places d'aparcament, que és el que dóna
viabilitat a les operacions de préstec, però per a res ratifiquen el conveni amb
LUBASA, ni es pronuncien desfavorablement respecte de l'informe d'Intervenció,
incloent l'informe 816 que parla de l'incompliment i de la nota d’objecció respecte de
la liquidació amb LUBASA.

Pren la paraula la Sra. Rodrigo Carreras i diu que no mentix, tal com pot
comprovar-se llegint l'informe de la Conselleria en què fa referència a les dates de
quan s'entrega la sol·licitud a Conselleria, i quan esta contesta. Aclarix que s'entrega
el 5 de novembre, el 19 i 25 de novembre s'aporta nova documentació, perquè hi ha
nous préstecs amb millores de condicions i Intervenció presenta una proposta de
modificació a la baixa dels interessos. Finalment, diu, el dia 2 de desembre es té
l'autorització firmada per la Conselleria, prèvies consultes al Govern Central.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i diu que davant d'este tema sempre
s'han repetit els mateixos discursos que no aporten res.

Diu al Sr. García de la Mota que mescla els conceptes per a deixar en
evidència l'equip de govern, cosa que és la seua obligació perquè és oposició, però
la seua, com a equip de govern és igualment deixar-li a ell en evidència. En este
sentit, diu, ha manifestat que amb els sis milions d'euros que s'han donat a LUBASA
podien haver reiniciat les obres de Músic Ibars, i açò pot quedar bonic però hi ha
quelcom que s'anomena principi de la propietat i si no es resol el contracte no es pot
entrar a casa de l'altre i no es poden iniciar les obres, segons consta en els informes
dels servicis jurídics d'este Ajuntament.

Explica que no es pot portar al jutjat un incompliment contractual però quedar-
se amb tot i pagar quan ho diga el jutge. Açò diu, seria anar contra la Llei perquè la
primera cosa que calia fer era la rescissió contractual.

Dirigint-se al Sr. Fernández Bielsa li diu que els té acostumats a portar al Ple
una “mentida contínua”  i no sap si ell anirà als tribunals o si emprarà les amistats
que tinga amb la Delegació de Govern, etc. Però li avança que abans de tres dies el
Grup Popular anirà als tribunals a demanar una rectificació al periòdic Levante com a
ell mateix, sobre allò que s'ha manifestat en relació amb què pagaran a LUBASA
més de 7.200.000 euros del que diu el conveni.

Prosseguix dient que el que es porta a este Ple és molt senzill d'entendre i es
tracta que el dia 23 de juliol del 2009 es va ratificar l'aprovació d'un conveni amb
LUBASA, en què constava l'import de les obres en funció dels informes tècnics d'este
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Ajuntament, i les deduccions per danys i perjuís i obres no fetes. El resultat final, afig,
és de 14.816,332,12€, on està inclosa part de l'obra de Músic Ibars, és a dir, cal
liquidar aproximadament 12.400.000€ a l'empresa LUBASA; açò és el que diu el
document que s'ha aprovat, que en cap lloc diu que calga pagar-se a més d'açò
7.200.000€.

Manifesta que el primer import del pagament ajornat, com ha explicat la Sra.
Rodrigo Carreras, de sis milions quatre-cents mil euros aproximadament, ha de
pagar-se el 20 d'octubre del 2010; el segon pagament, el 20 d'octubre del 2011; el
tercer pagament, el 20 d'octubre del 2012 però pareix que la Llei d'Hisendes locals,
segons informe d'Intervenció, diu que a pesar de ser un deute ajornat, en el
pressupost de 2009 s'ha de tindre consignada la quantitat del dit deute, la qual cosa
ha provocat  que l'endeutament haja pujat.

Explica  que este Ajuntament ha de fer el primer pagament el dia 20 d'octubre
del 2010, per la qual cosa si demà estan abonats els préstecs, es farà una operació
de Tresoreria d'un ajornament fix perquè genere interessos a favor de l'Ajuntament i
l'únic cost, si n'hi ha, seria el diferencial entre el que l'Ajuntament perceba pel termini
fix de 6.400.000€ fins que es provoque el primer pagament de 2.300.000€ el 20
d'octubre de 2010.

Afirma que no acaba d'entendre com eixe tipus de compensacions els
continua donant, segons han manifestat, 7.400.000€ que, a més, diuen que cobrarà
LUBASA cosa que, diu, hauran de demostrar.

Diu al Sr. Fernández Bielsa que els seus discursos són nefastos i mentixen
perquè ha manipulat totes les dades que ha mencionat, com donar per fet que tots
els interessos que generen els préstecs es vagen a pagar demà, i no és cert.

A la pregunta formulada pel Sr. Fernández Bielsa sobre si la Delegació de
Govern havia demanat en alguna ocasió a este Ajuntament ampliació sobre
qualsevol assumpte de Ple, contesta que la Delegació de Govern no ha demanat
ampliació, sinó que es va carregar un conveni laboral aprovat en Ple quan governava
el Grup Socialista.

Quant als costos que suposarà a esta ciutat, li demana que s'informe en
Intervenció quants diners li estan costant a Mislata les expropiacions del parc de la
Canaleta que va iniciar el Partit Socialista, perquè es porta més de tres mil milions de
pessetes pagats.

Finalitza dient que en l'única cosa que pot donar la raó a l'oposició és que allò
que ha passat amb l'empresa LUBASA ha repercutit molt negativament sobretot als
veïns i comerciants de Músic Ibars a qui, novament, demana disculpes, esperant que
amb este Ple este problema s'arribe a solucionar i en el mes de gener les obres de la
Plaça Músic Ibars es reinicien de nou.
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Conclòs el debat, el Ple de lAjuntament, per onze vots a favor (Grup Popular) i
deu vots en contra (Grup Socialista i Grup Mixt-EUPV-), va adoptar l'acord següent:

Vista la proposta de l'Alcaldia 18 de novembre del 2009 d'adjudicació
d'operacions financeres en execució de l'acord de Ple de 9 de juliol del 2009, en què
s'aprova la modificació de crèdit 5/2009 i l'autorització d'operacions de crèdit per un
import de 6.480.284,62€.

Vista l'oferta presentada en data 20 de novembre del 2009 per l'entitat
financera LA CAIXA per l'aparcament Príncep d'Astúries, per un tipus d'interés amb
un marge de 155 punts bàsics, que resulta més favorable als interessos de
l'Ajuntament que la presentada per BANCAIXA (200 punts bàsics).

Vist que la càrrega financera total respecte de les operacions financeres
autoritzades en la modificació de crèdit 5/2009, aprovada definitivament per Ple el 9
de juliol del 2009, queda concretada en 1.407.735,22€, millorant en 4.810,16€
respecte de la proposta de 18 de novembre del 2009, segons el desglossament
següent:

  Entitat     Import      Càrrega
La Caixa 2.308.297,00 €   499.863,45€
Caixa Madrid 2.460.562,00 €   535.131,91€
La Caixa 1.711.425,62 €   372.739,86€

Vist que el total de les ofertes presentades cobrix la previsió del total de
l'operació prevista en la modificació de crèdit per un import de 6.480.284,62 €, tal
com s'havia previst en la pròpia modificació de crèdits.

Vist que els càlculs de l'estalvi net s'han actualitzat als criteris del Ministeri
d’Economia i Hisenda, com es transcriuen a continuació:

Pressupost Estalvi net 2009

A) Cap. 1-5 Ingressos

Liquidació 2008 26.426.523,10

B) Cap. 1,2,4 Gastos

25.089.280,14

CÀRREGA FINANCERA 2.286.233,38

Càrrega suplem. 1 i 2/2009 509.968,49

Préstecs previstos modif. 5 i 7/2009 1.751.054,84

ESTALVI NET =
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 A)-B)- càrrega financera -3.209.903,85

D'acord amb els indicadors exposats  i de conformitat  al  que disposa l'art. 53
del RD 2/2004, l'operació projectada, juntament amb l'operació prevista en
l'expedient 7/2009, inclós en el Pla de Sanejament aprovat en el Ple de 23 d'octubre
del 2009, així  com els criteris estimats RESPECTE DE LA GUIA PER A LA
TRAMITACIÓ I RESOLUCIÓ DELS EXPEDIENTS DE SOL·LICITUD
D'AUTORITZACIÓ D'ENDEUTAMENT COMPETÈNCIA DE LA DIRECCIÓ
GENERAL DE COORDINACIÓ FINANCERA AMB LES ENTITATS LOCALS
requerixen autorització de  l'òrgan competent de la Comunitat Autònoma.

Del Pla de Sanejament aprovat el 23 d'octubre del 2009, així com la sol·licitud
d'autorització dels préstecs que consten en els expedients de modificació 5/2009 i
7/2009, es va registrar en la DIRECCIÓ GENERAL DE PRESSUPOSTOS I GASTOS
(Conselleria d'Economia i Hisenda) el 4/11/2009.”

Vistos els informes d'Intervenció 1111 de 17 de novembre i 1130 de 23 de
novembre, així com l'informe de Secretaria de 10 de desembre del 2009.

S'acorda:

PRIMER. Adjudicar les següents operacions financeres:

1. Adjudicació finançament  respecte de l'aparcament Lepant
Entitat financera La Caixa
Import 2.308.297,00 €
Termini 60 mesos
Carència 48 mesos
Amortització  12 mesos
Tipus d'interés Euribor  trimestral   + 1,35

2. Adjudicació finançament respecte de l'aparcament País Valencià
Entitat financera Caixa Madrid
Import 2.460.562,00 €
Termini 60 mesos
Carència 48 mesos
Amortització  12 mesos
Disposició immediata
Tipus d'interés EURIBOR a 1 any  +  1,50

3. Adjudicació finançament respecte de l'aparcament Príncep d'Astúries
Entitat financera La Caixa
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Import 1.711.425,62 €
Termini 60 mesos
Carència 48 mesos
Amortització  12 mesos
Tipus d'interés Euribor  trimestral   + 1,55

SEGON. Facultar  l'Alcaldia –Presidència per a l'execució del present acord.

2. APROVACIÓ DELS PRÉSTECS DE L'EXPEDIENT 7/2009 DE
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS.

Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de control
d'Hisenda i Especial de Comptes, favorable a l'adjudicació d'operacions financeres
en execució de l'acord de Ple de 23 d'octubre del 2009, en què s'aprova la
modificació de crèdit 7/2009 i l'autorització d'operacions de crèdit per un import de
4.405.164,40€.

Este assumpte va ser debatut conjuntament amb el punt anterior.

Conclòs el debat, el Ple de l’Ajuntament, per vint vots a favor (Grup Popular i
Grup Socialista) i un vot en contra (Grup Mixt-EUPV-), va adoptar l'acord següent:

Vista la proposta de l'Alcaldia de 18 de novembre de 2009 d'adjudicació
d'operacions financeres en execució de l'acord de Ple de 23 d'octubre de 2009, en la
que s'aprova la modificació de crèdit 7/2009 i l'autorització d'operacions de crèdit per
un import de 4.405.164,40€.

Vist l'informe d'intervenció  de 17 de novembre de 2009, informe 1113/2009,
en què es diu el següent:

“En data  23 d'octubre de 2009 es va aprovar pel Ple de l'Ajuntament la
memòria d'Alcaldia respecte de la modificació de  crèdits 7/2009 del vigent exercici,
per mitjà de la concessió de crèdits extraordinaris, d'acord amb el que disposa
l'article 37.2 del Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el
capítol primer del títol sext de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les
Hisendes locals, en matèria de pressupost, així com el que disposa l'art.177 del text
refós de la Llei Reguladora de les Hisendes locals RDL 2/2004 de 5 de març.  La
modificació de crèdit incrementa crèdit en la partida 432.622, per un import de
4.405.164,59€ amb l'objecte de la terminació de les obres de construcció de
l'aparcament subterrani a construir en Pl. Músic Ibars, davant de la renúncia del
contracte de concessió d'obra pública per a la construcció  i posterior explotació de
quatre aparcaments subterranis de vehicles en el terme municipal de Mislata  de
Lubasa Aparcaments  S.L., acceptada pel Ple el 28 de maig del 2009.
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L'expedient es finança de conformitat amb el que disposa l'art. 177.4  del
TRLRHL per mitjà de la concertació d'una operació de préstec.

La dita modificació es va contemplar en el Pla de Sanejament  aprovat pel Ple
de l'Ajuntament el 23 d'octubre  de 2009.

L'expedient de modificació de crèdit, consta exposat al públic en el BOP núm.
256 del 28 /10/2009  de conformitat  amb el que disposa l'art. 169 del TRLRHL. En el
període d'exposició al públic no consta que s'hagen presentat reclamacions.

El detall de l'operació concretada en l'expedient de modificació de crèdits  s'ha
previst amb les següents característiques:

Import 4.405.164,59€
Termini 15 anys (2 de carència i 15 d'amortització)
Carència 2 anys de carència d'amortització.
Disposició  2 anys coincidents amb el període de carència
Amortització   60 terminis trimestrals.
Tipus d'interés Fix o variable referència a Euribor a 3 mesos més un

marge màxim de 2 punts bàsics.

El dit expedient va ser informat per Intervenció, quant als indicadors
d'estabilitat  el 16/10/2009.

Per a valorar tant les distintes ofertes presentades com la càrrega financera
que estes suposaran a efectes legals, amb els marges i condicions contractuals
propostes per les diferents ofertes, s'ha pres com a referència l'euribor a 12 mesos
calculat com la mitjana dels últims 6 mesos (maig a octubre 2009), que ha quedat en
l'1,378%, donada la conjuntura actual d'incertesa econòmica quant a l'evolució dels
tipus d'interés i en aplicació d'un criteri de prudència en les valoracions, encara que
els tipus d'interés corresponents a l'últim dia de cotització s'hagen fixat en l'1,224%
per a Euribor 12m i el 0,714% per a l'Euribor 3m.

Mitjana aritmètica dels últims 6 mesos: 1,378%

Respecte de les ofertes presentades, s'ha constatat que complixen amb els
requisits aprovats en la modificació pressupostària les següents:

1. Oferta  de Banc Santander (Banca institucional) 
Import 2.936.776,40€
Termini 17 anys  (inclosos 2 de carència)
Carència 2 anys de carència i disposició
Amortització 15 anys
Tipus d'interés Variable Euribor  trimestral   + 2,00
El resultat de la càrrega financera està contemplada respecte dels indicadors

del Pla de Sanejament informats per la Intervenció el 16/10/2009, ascendix la
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quantitat a 229.789,49 euros amb les noves condicions previstes en l'oferta, i l'interés
de referència a l’1.378%.

2. Oferta de Banc Bilbao Biscaia Argentaria S.A.
Import 1.468.388,20€
Termini 15 anys (60 quotes iguals i trimestrals coincidint amb les

liquidacions d'interessos una vegada finalitzat el període
de carència)

Carència 2 anys de carència  i disposició 2 anys.
Amortització   60 quotes iguals i trimestrals coincidint amb les

liquidacions d'interessos una vegada finalitzat el període
de carència )

Tipus d'interés Variable Euribor Trimestral  + 1,85 ( revisió trimestral l )

El resultat de la càrrega financera està contemplada respecte dels indicadors
del Pla de Sanejament informats per la Intervenció el 16/10/2009. Ascendix la
quantitat a 113.530,13 euros amb les noves condicions previstes en l'oferta, i l'interés
de referència a l’1.378%.

El total de les ofertes presentades cobrix la previsió del total de l'operació
prevista en la modificació de crèdit per un import de 4.405.164,59€, tal com s'havia
previst en la pròpia modificació de crèdits.

Els criteris utilitzats respecte de la Guia per a la tramitació i resolució dels expedients
de sol·licitud d'autorització d'endeutament  competència  de la Direcció  General de
coordinació  financera amb les entitats locals minúscules, produïxen un canvi
respecte del càlcul  de càrrega financera en els préstecs aprovats en execució de
dels suplements de crèdit 1i2/2009, es van adjudicar els dits préstecs amb la
referència A Euribor de l’1.264%. La càrrega financera  s'ha actualitzat als criteris del
Ministeri d’Economia i Hisenda, els dits criteris no repercutixen el resultat de l'estalvi
net.

Pressupost Estalvi net 2009

A) Cap. 1-5 Ingressos

Liquidació 2008 26.426.523,10

B) Cap. 1,2,4 Gastos

25.089.280,14

CÀRREGA FINANCERA 2.286.233,38

Càrrega suplem. 1i 2/2009 509.968,49

Préstecs previstos modif 6i7/2009 1.755.865,00

ESTALVI NET =
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 A)-B)- càrrega financera -3.214.823,91

D'acord amb els indicadors exposats  i de conformitat  amb el  que disposa
l'art. 53 del RD 2/2004, l'operació projectada, juntament amb l'operació prevista en
l'expedient  5/2009, inclòs en el Pla de Sanejament aprovat en el Ple 23 d'octubre
del 2009, així  com  els criteris estimats   RESPECTE  DE LA GUIA  PER A LA
TRAMITACIÓ I RESOLUCIÓ DELS EXPEDIENTS DE SOL·LICITUD
D'AUTORITZACIÓ D'ENDEUTAMENT  COMPETÈNCIA  DE LA DIRECCIÓ
GENERAL DE COORDINACIÓ  FINANCERA AMB LES ENTITATS LOCALS
requerixen autorització de  l'òrgan competent de la comunitat autònoma.

Del Pla de Sanejament aprovat el 23 d'octubre del 2009, així  com la sol·licitud
d'autorització  dels préstecs que consten en els expedients de modificació 5/2009 i
7/2009, es registra en la Direcció General de pressupostos i gastos (Conselleria
d'Economia i Hisenda) el 4/11/2009. .......”.

Vist l'informe de Secretaria de 10 de desembre de 2009.

S'acorda:

PRIMER. Adjudicar les següents operacions financeres:

1. Adjudicació d'operació financera al Banc Santander (Banca institucional) 
Import 2.936.776,40€
Termini 17 anys  ( inclosos 2 de carència )
Carència 2 anys de carència i disposició
Amortització 15 anys
Tipus d'interés Variable Euribor  trimestral  + 2,00

2. Adjudicació d'operació financera al Banc Bilbao Biscaia Argentaria S.A.

Import 1.468.388,20€
Termini 15 anys (60 quotes iguals i trimestrals coincidint amb les

liquidacions d'interessos una vegada finalitzat el període
de carència)

Carència 2 anys de carència  i disposició 2 anys.
Amortització    60 quotes iguals i trimestrals coincidint amb les

liquidacions d'interessos una vegada finalitzat el període
de carència)

Tipus d'interés Variable Euribor Trimestral  + 1,85

SEGON. Facultar  a l'Alcaldia –Presidència per a l'execució del present acord.
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3. ADJUDICACIÓ DEFINITIVA DEL CONTRACTE PER A L'EXECUCIÓ DE
L'OBRA “ILLES ECOLÒGIQUES SOTERRADES” INCLOSA EN EL PLA
D'ACTUACIONS PROGRAMADES DE LA DIPUTACIÓ PROVINCIAL.

Es dóna compte de la proposta de l'Alcaldia per a l'adjudicació definitiva del
contracte per a l'execució de l'obra “Illes Ecològiques Soterrades”, inclosa en el Pla
d'Actuacions Programades de la Diputació Provincial.

Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa d'Interior i Benestar
Social, favorable a l'adjudicació del contracte de referència.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota, i diu que este és un punt que ha
vingut diverses vegades a Ple, considerant que hi ha altres necessitats més urgents
que atendre.

Prosseguix dient que es tracta de millorar no sols la imatge, sinó també l'espai
sostenible d'una ciutat i, des del seu punt de vista, no es fa.

Recorda que el Ple ha aprovat mocions, adhesions, declaracions
institucionals, etc. I després pareix que s'obliden del tema, citant com a exemple que
el 25 d'octubre del 2008 es va aprovar per unanimitat una moció d'Esquerra Unida
que proposava dos acords: el primer, que les regidories de Medi Ambient i Educació
es posaren d'acord per a elaborar un programa de propostes didàctiques en les
escoles de Mislata, inspirat en el model de la “Roda de futur” a fi de desenvolupar
l'Agenda 21 local, que suposa la transversalitat de les accions locals en matèria
mediambiental; el segon compromís suposava buscar recursos externs i habilitar
partides pressupostàries per a realitzar estes propostes. Pregunta si s'ha fet quelcom
respecte d'això i, en cas afirmatiu, que se li informe en la pròxima comissió de medi
ambient.

Continua dient que en parlar de model de ciutat no es tracta només de soterrar
els contenidors del fem, sinó que és molt més ampli i requerix d'altres iniciatives, per
la qual cosa considera que, en primer lloc, haurien de complir-se els compromisos
aprovats en Ple.

Afirma que els Fons del Pla “E” es poden emprar per a projectes encaminats a
la sostenibilitat econòmica, relacionats amb la sostenibilitat ambiental i social, afegint
que per a desenvolupar estos projectes, entre els que es podria incloure este, Mislata
rebrà aproximadament 4.700.000€; hauran de realitzar-se abans del 31 de desembre
del 2010 i es compta amb tres mesos per a presentar els projectes encara que, diu,
no coneix quins són els projectes que es presentaran.

Prosseguix dient que encaixen perfectament les propostes de menjador social,
accions d'ocupació en la xicoteta i mitjana empresa i accions per a cobrir necessitats
socials. Per això, repetix, encara que els contenidors soterrats estiguen justificats, hi
ha altres prioritats.

Recorda un altre compromís adoptat pel Ple sobre la “Carta d'Alborg” respecte
de les condicions que havien de crear les corporacions locals en matèria de ciutats
habitables i sostenibles.
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Finalitza dient que la corporació es va comprometre a fer els oportuns estudis i
a presentar un pla, mentres que l'única cosa que s'està fent són actuacions parcials
insuficients si no estan previstes en un Pla conjunt de sostenibilitat local.

Pren la paraula el Sr. Fernández Bielsa, i diu que el Grup Socialista valorarà
positivament este punt perquè considera que va en benefici dels ciutadans de
Mislata i, tal com van votar en plens anteriors que es va tractar el tema, votaran a
favor d'este acord.

El Sr. García Aleixandre anuncia el vot positiu del Grup Popular.

Conclòs el debat, el Ple de l’Ajuntament, per vint vots a favor (Grups
municipals Popular i Socialista) i un vot en contra (Grup Mixt-EUPV), va adoptar
l'acord següent:

Resultant que l'obra de referència està inclosa en el Pla d'Actuacions
programades de la Diputació Provincial de València exercici 2009 (PAP 2009/129),
amb la següent distribució financera:

Diputació Provincial València. Ajuntament de Mislata.
110.000 euros per cada anualitat Exercici 2009:   85.548,40 euros.

Exercici 2010: 104.851,29 euros.
Exercici 2011: 139.600,31 euros.

Resultant que mitjançant un acord del Ple de l’Ajuntament, de data 26 de
novembre de 2009, es va resoldre adjudicar provisionalment el referit contracte a les
mercantils Proemisa SL – Talent SL (compromís UTE al 50%), per un import de
545.490 euros, IVA inclòs.

Resultant que en l'expedient administratiu obra diligència estesa en data 3 de
desembre de 2009, en relació amb la contractació de referència, en què es fa constar
que la licitadora proposta com a adjudicatària provisional ha presentat la
documentació considerada com prèvia per a l'adjudicació definitiva.

Considerant que, segons el que s'ha dit anteriorment, ha quedat acreditat que
el licitador proposat com a adjudicatari provisional ha presentat la documentació que
en tals preceptes s'assenyala amb caràcter previ a la resolució que acorde
l'adjudicació definitiva, a què fa referència concretament l'article 135.4 LCSP en
concordança amb les clàusules XV i XVI del plec de clàusules administratives
particulars que ha regit la present licitació.

Vistos l'informe emés pel cap de Servici de Contractació i Patrimoni, amb el
conforme vistiplau de Secretaria, de data 3 de desembre, i l'informe núm.
1.1187/2009 de la Intervenció Municipal, de data 4 de desembre

Considerant que, per aplicació de l'apartat 7 de la Disposició Addicional
segona de la Llei de Contractes del Sector Públic (núm. 30/2007, de 30 d'octubre),
sobre normes específiques de contractació de les entitats locals, en concordança
amb la Base número 24 de les d'execució del pressupost municipal per a l'exercici
2009, i art. 174 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el
Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes locals,  és atribució del Ple de
l’Ajuntament, com a òrgan de contractació, l'adjudicació del present expedient de
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contractació, incloent-hi els pronunciaments a què es referix l'article 94 del mateix
cos legal.

S'acorda:

Primer. Elevar a definitiva l'adjudicació provisional, acordada pel Ple de
l'Ajuntament en sessió de data 26 de novembre de 2009, del contracte relatiu a
execució de les obres d'illes ecològiques soterrades en el municipi de Mislata,
incloses en el Pla d'Actuacions Programades de la Diputació Provincial de València,
exercici 2009, en  favor de les mercantils  Proemisa SL- Talent SL (compromís UTE
50%)  per  un import de 470.250 euros, més la quantitat de 75.240 euros
corresponent a l'IVA al tipus del 16%, la qual cosa representa un total de 545.490
euros, sent el termini de garantia de les obres de tres anys, incloent-se les millores
oferides: disminució del termini d'execució de les obres en 12 setmanes,
subministrament i col·locació de 32 unitats de contenidors polietilé i subministrament i
col·locació de 30 unitats de cartells senyaladors.

En tractar-se d'una obra plurianual, l'adjudicació del contracte té la següent
distribució financera per anualitats:

Anualitat Total Aportació Aportació
Ajuntament Diputació

2009 161.620,75 70.705,75 90.915,00
2010 177.574,59 86.659,59 90.915,00
2011 206.294,66 115.379,66 90.915,00

Segon. Que es notifique la present resolució al licitador proposat com a
adjudicatari definitiu i a la resta dels licitadors i es procedisca a la seua publicació en
el perfil de contractant de l'Ajuntament de Mislata, en la pàgina web de la corporació
municipal (www.mislata.és).

Tercer. De conformitat amb allò que s'ha assenyalat en l'art. 138 LCSP
procedir a publicar l'anunci d'adjudicació en el Butlletí Oficial de la Província de
València.

Quart. Traslladar la present resolució a la Intervenció de Fons i al senyor
Jorge Fajardo Mercado, enginyer municipal d'este Ajuntament, perquè quede
constància del seu nomenament com a responsable del contracte, amb els efectes
de l'article 41 LCSP.

Quint. Requerir al licitador proposat com a adjudicatari definitiu perquè
procedisca a complir amb allò que disposa l'article 48.1 de la LCSP amb vista a
formalitzar el contracte de referència en document administratiu d'acord amb el que
disposa l'article 140 LCSP i clàusula XVIII del Plec del Clàusules Administratives
Particulars que regixen la present contractació.

Sisé. De conformitat amb allò que disposa la clàusula VI.5 del Plec de
Condicions administratives que regix la present contractació l'adjudicatari haurà de
presentar en el Servici de Contractació i Patrimoni d'este Ajuntament de Mislata, en
el termini màxim de SET DIES NATURALS, comptadors des de l'endemà a la
notificació de la present resolució el Pla de Seguretat i Salut de l'obra, una vegada
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aprovat el citat Pla es procedirà a formalitzar l'acta de comprovació de
replantejament. La demora en la subscripció de l'acta de comprovació del
replantejament per causa imputable al contractista donarà lloc a la resolució del
contracte.

Seté. Aprovar la devolució de la garantia provisional, constituïda en el seu dia,
per un import de 17.068,97 euros als següents licitadors: Proemisa SL- Talent SL,
Urbs Construccions i Obres Públiques SL, Societat Valenciana de Servicis a la
Construcció SL, Rens SL, Pavasal Empresa Constructora SA, Llycsa SA- Vega Baixa
SL, Intagua de Construccions i Servicis, Conscea SL, Blauverd Construcció d'Hàbitat
SL, Llevantina Enginyeria i Construcció SL, Sufí, SA, Urbamed Obres i Servicis SL,
Rayet Rehabilitació SL, Castro Hnos. SL, SA Agricultors de la Vega de València,
Proyme Alginet SL, Secopsa Construcció SA i Elecnor SA.

Sèptim. Contra la present resolució, que posa fi a la via administrativa, podrà
interposar-se potestativament recurs de reposició davant de l'Alcaldia,  en el termini
d'un mes comptador des de l'endemà de la seua notificació.

La desestimació presumpta del recurs de reposició es produirà pel transcurs
d'un mes des de la seua interposició, i contra ella podrà imposar-se, en el termini de
sis mesos comptadors des de l'endemà a aquell en què es produïsca l'acte
presumpte, recurs contenciós administratiu davant del Jutjat del Contenciós
Administratiu de València.

El recurs contenciós administratiu podrà també interposar-se directament
davant del Jutjat citat, sense necessitat previ recurs de reposició i sempre que no
s'haja interposat este, en el termini de dos mesos comptadors des de l'endemà a la
notificació d'esta resolució.

Octau. Remetre el present acord a la Diputació Provincial de València per
estar inclosa l'obra en el Pla d'Actuacions Programades, exercici 2009, número
d'obra PAP 2009/129.

4. SOL·LICITUD DE PRÒRROGA DEL TERMINI D'EXECUCIÓ DEL
CONTRACTE D'OBRES PER A LA CONSTRUCCIÓ D'UN CENTRE DE DIA PER A
MAJORS, INCLOSA EN EL FONS ESTATAL D'INVERSIÓ LOCAL.

Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior
i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la sol·licitud de pròrroga del termini
d'execució del contracte d'obres per a la construcció d'un Centre de Dia per a majors,
inclosa en el Fons Estatal d'Inversió Local.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota, i diu que és un despropòsit no
finalitzar les obres en el termini establit, la qual cosa podria suposar la retirada de la
subvenció i pregunta per què no s'acaben les obres en el termini estipulat.

Prosseguix dient que en l'expedient hi ha tres documents: el primer d'ells, de
l'arquitecte redactor del projecte, D. Francisco Nebot, que per elaborar eixe projecte
va cobrar 237.800 euros. Eixe document, diu, pareix que no diu res però dóna alguna
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clau important perquè en el seu informe que consta d'un sol foli, no aporta cap raó
que justifique el que ell diu que està bé.

D'altra banda, diu, la carta de SECOPSA és la que planteja l'incompliment en
dos sentits: la demora per part de la companyia elèctrica sobre la línia de mitja tensió
i centre de transformació, i que l'empresa, donada la situació econòmica, té
problemes de subministrament amb diversos industrials.

Finalment, assenyala, està la proposta d'Alcaldia amb un informe dels servicis
de Contractació i Patrimoni. No sap, diu, si és preceptiu informe d'Intervenció, atés
que si fa la fiscalització de tot l'expedient, hauria de comptar-se amb ell.

En l'informe de Contractació i Secretaria, prosseguix, es donen per bones les
raons de l'arquitecte i de l'empresa, justificant el retard i sol·licitant la pròrroga fins al
20 de març de 2010.

Prosseguix dient que no hi ha cap documentació que acredite el que diu
l'empresa, per exemple, que el problema del centre de seccionament per a la
connexió a la xarxa d'Iberdrola es retarde perquè la llicència d'obres s'ha aprovat en
Junta de Govern amb data 23 de novembre de 2009, és a dir, un mes escàs a la
finalització del projecte, quan segons consta en l'apartat 2) de l'acord 7 d'esta Junta
de Govern el termini per a començar les obres serà de dos mesos, per la qual cosa
no començarien fins al 23 de gener de 2010. Per això, pregunta qui és el
responsable del retard i si falta alguna altra llicència per concedir que no coneguen,
perquè fa uns dies va haver-hi un fuita de gas perquè s'estaven fent rases i no sap si
tenien llicència per a obrir-les.

Continua assenyalant que en l'informe de l'arquitecte es diu exactament que
no ha d'imputar-se a l'administració contractant les circumstàncies sorgides, mentres
que en el plec de condicions s'assenyala que l'incompliment per part de l'empresa
dels terminis previstos en esta obra, en la seua pàgina 18, apartat d) diu que
l'empresa hauria de pagar per incompliment la quantitat de 1.616 euros per dia de
retard injustificat, per la qual cosa el Ple ha de justificar este retard perquè no pague.
Afig que en l'article 207.6 de la Llei de Contractes del Sector Públic establix que en el
cas d'incompliment és competència d'Alcaldia imposar les penalitats.

Continuant amb el plec de condicions, assenyala que establix que en el cas de
qualsevol incompliment imputable al contractista que tinguera com a conseqüència la
pèrdua de finançament per a l'Ajuntament, este vindrà a aportar una quantitat igual a
què haja de reintegrar a l'Administració General de l'Estat. Afegint que si l'obra no
s'haguera acabat el contractista vindrà obligat a executar-la al seu propi cost.

Manifesta que tal com s'ha presentat el tema pareix que es vol justificar
l'injustificable i encobrir les errades que ha tingut el mateix equip de govern. Tampoc
s'aporta, diu, cap document de sol·licitud a Iberdrola per a saber en quina mesura
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s'ha demorat en la contestació a l'empresa constructora a l'hora de donar-los un
servici, la  qual cosa suposadament ha retardat l'obra.

Prosseguix dient que quan es va presentar l'empresa a licitar per este
contracte juntament amb vint-i-sis empreses més ja es produïa una situació de crisi i
se sabia que anava a més, per la qual cosa l’empresa havia de saber que comptava
amb certs riscos.

Respecte del subministrament de material assenyala que, a pesar de la crisi,
amb diners hi ha tot el material que es vullga, ja que hi ha magatzems plens que
estan desitjant buidar-se.

Quant a les subcontractes, diu que és responsabilitat de l'empresa i li pareix
que l'Ajuntament no ha de pagar les conseqüències de l'incompliment.

Finalitza dient que l'incompliment es dóna en una empresa que es queda
l'adjudicació i que compta amb una diferència respecte de la segona de 0,67 punts,
diferència que està basada en les millores que proposa. Per tot això, diu, si s'aprova
este punt tal com es presenta, és a dir, sense documentació sense justificació i
sense un informe que establisca si es complixen o no els plecs de condicions,
estaran validant una irregularitat.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i recorda unes paraules que el Sr.
García Aleixandre va pronunciar en sessió de 23 de desembre de 2008, en el sentit que
el “Pla Zapatero” era “propagandístic i que no pal·liarà el greu problema de desocupació”,
quan només en esta obra s'ha donat ocupació a 61 desocupats, a 77 treballadors que té
l'empresa que han mantingut el seu lloc de treball gràcies a esta inversió, més els
treballadors de les empreses auxiliars, açò, diu, és el Pla Zapatero, inversió, creació
ràpida de llocs de treball i combatre la crisi, cosa que no fa el Sr. Camps amb el seu Pla
“Confiança”, per la qual cosa caldria preguntar-se, diu, quin dels dos és “propagandístic”,
atés que després de deu mesos d'anunciar-se, d'este Pla Camps a Mislata només s'ha
autoritzat que s'adjudique el Centre d'Interpretació de l'Horta, que ja es veurà quan
s'inicia. Mentrestant, afig, cal preguntar-se si tenen confiança que disminuïsca la
desocupació, que es reactive l'economia, que les empreses recuperen l'activitat perduda,
en definitiva, que algú ho arregle que, diu, no serà el Partit Popular, sinó el Govern
d'Espanya defenent els treballadors aconseguirà que s'isca d'esta crisi.

Prosseguix dient que, en complir-se els dotze mesos del Pla Zapatero, la majoria
de les obres ja estan acabades i algunes, fins i tot ja les disfruten els veïns de Mislata,
mentre que el Sr. Camps no hi ha invertit res a per tractar d'aconseguir que els veïns
d'esta Comunitat tinguen més ocupació.

Manifesta que gràcies al Sr. Zapatero Mislata tindrà un Centre de Dia que era
responsabilitat del Sr. Camps, que és el que té la transferència sobre este tema, per la
qual cosa rep diners del Govern d'Espanya
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Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i respon al Sr. García de la Mota que ha
llegit una part del plec de condicions però només la que li ha interessat i quan es porta
avant i s'aprova el Pla d'Inversió Local, dins del plec tipus que remet el Ministeri
d'Administracions Públiques es preveu que les obres han d'estar acabades el 31 de
desembre i que es podrà sol·licitar una pròrroga de fins a sis mesos sempre que se
sol·licite i estiga justificada, per la qual cosa serà la Direcció Territorial Nacional la que
haja de dir si està o no justificada, manifestant-li en este sentit que la documentació que
s'aporta és la que el cap del servici de Contractació ha considerat suficient. Per tant, diu,
si Madrid considera suficient el que es remet aprovarà l'ampliació i si considera que és
necessària alguna documentació més la demanarà.

Finalitza dient que en el seu moment va manifestar que la solució per a pal·liar la
desocupació no era el Pla d'Inversió Local i ho seguix mantenint perquè la desocupació
ha continuat creixent, atés que no s'ha compensat l'acomiadament i la baixa contínua de
la xicoteta i mitjana empresa amb la capacitat del dit Pla d'Inversió.

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. García de la Mota diu que el portaveu del
Grup Popular no ha contestat res i repetix que cal analitzar l'incompliment de l'empresa
perquè ha perjudicat altres als quals es podria haver adjudicat el contracte.

Manifesta que no ha llegit del plec de condicions el que li ha interessat, sinó el que
correspon al cas quan es produïx un incompliment.

Assenyala que el Sr. Nebot informa sobre la no imputabilitat a l'administració
contractant de les circumstàncies sorgides en l'execució del contracte que legitima la
sol·licitud de pròrroga fins al 20 de març del 2010, i posteriorment diu que les
circumstàncies a què es referix l'escrit de sol·licitud de pròrroga presentat en data 4 de
desembre de 2009, per D. José Manuel Aguilar, representant legal de la mercantil
SECOPSA CONSTRUCCIONS, SA. responent  a incidències sorgides durant l'execució
del contracte de referència no imputables a l'administració contractant.

Tot açò, diu, pareix significar que costa menys dir que s'ha equivocat l'empresa a
dir que part de l'equivocació s'ha comés per l'Ajuntament per falta de previsió, atés que la
sol·licitud de llicència d'obres majors interessada per l'Ajuntament de Mislata per a la
instal·lació d'un centre de seccionament tipus en edifici destinat a Centre de Dia per a
majors per a la connexió a la xarxa d'Iberdrola al carrer Felip Bellver 45 es va aprovar per
Junta de Govern el dia 23 de novembre, és a dir, pràcticament finalitzant l'obra, i en eixe
document es diu a més que el titular de la llicència s'ajustarà a les normes vigents en el
Pla General d'Ordenació Urbana, i en l'apartat d) que el termini per a començar les obres
serà de dos mesos a partir del dia de la notificació de l'acord, i el d’acabament, de tres
mesos a partir del començament.
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Allò que s'ha exposat, diu, pareix indicar que no es van demanar totes les
llicències necessàries amb el suficient temps i, per això, ha preguntat si falta alguna
llicència més, com la de canalitzacions.

Finalitza repetint que s'hauria de sancionar l'empresa si no finalitza les obres a
data 31 de desembre amb la quantitat d'1.636 euros diaris, atés que està insuficientment
justificada la demora.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent que critica l'actitud d'Alcaldia al
presidir i moderar les sessions plenàries per considerar-la discriminatòria cap a
l'oposició.

Entrant en l'assumpte, diu que la documentació aportada en este tema és
insuficient i si hi ha més informes no consten en l'expedient. Afig que és difícil justificar
un retard si no se sap quan s'ha demanat a Iberdrola les condicions que ha de reunir per
a poder fer la instal·lació que es requerix en el transformador; o com es pot parlar d'un
retard en la falta de subministrament, quan este ja està instal·lat.

Finalment repetix que no està en contra que es concedisca la pròrroga però
considera que s’hauria de demostrar la justificació i amb els papers que han presentat no
demostren res.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i diu que els informes que s'han sol·licitat
són els que ha dit el tècnic de Contractació.

Prosseguix dient que quan esta sol·licitud d'ajornament d'obres vaja a on ha
d'anar, que és qui dictaminarà si la concedix o no i, en este últim cas, requerirà algun
informe més que se li remetrà.

Diu al Sr. García de la Mota que pareix obsessionat que es multe l'empresa a
partir de l'1 de gener a raó de 1.635 euros i que hauria de mirar-ho des d'un punt de vista
positiu perquè l'ajornament de l'obra fins al 3 de març suposarà que els treballadors
tinguen treball dos mesos i mig més.

El Sr. alcalde assenyala que tant el cap de servici de contractació com el Sr.
secretari informen favorablement la sol·licitud de la pròrroga.

Pren la paraula la Sra. interventora per a explicar que Intervenció no ha fiscalitzat
este expedient, que sí que va fiscalitzar-lo inicialment quan es va contractar i per a fer
constar que Intervenció no sols informa de l'existència de crèdit, sinó també dels drets i
obligacions que consten en l'expedient i en el plec de condicions pel que, efectivament,
Intervenció hauria d'haver fiscalitzat este expedient.

Intervé el Sr. secretari per a explicar que si no s'ha passat l'expedient a informe
d'Intervenció és per considerar que no era necessari. Afig que, en tot cas, Intervenció pot
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demanar que quede sobre la taula el tema si considera que ha d'informar-lo i la
corporació tindrà com a facultat acceptar o no esta petició.

Intervé la Sra. interventora per a fer constar que, per la independència i autonomia
del lloc d'Intervenció, no se li pot dir en el mateix Ple que sol·licite que l'assumpte quede
sobre la taula, ja que té competència igualment per a fer les observacions que considere
oportunes, i este expedient de manera pressupostària tindrà una incidència en l'exercici
2010. Recalca que Intervenció ha de revisar l'expedient igual que ho va fer quan es va
contractar.

Conclòs el debat el Ple de l’Ajuntament, per onze vots a favor (Grup Popular) i
deu en contra (Grup Socialista i Grup Mixt-EUPV) va adoptar l'acord següent:

Vist l'expedient que s'instruïx sobre sol·licitud de pròrroga del termini
d'execució del contracte d'obres per a la construcció d'un Centre de Dia per a majors,
inclosa en el Fons Estatal d'Inversió Local.

Vist l'informe del cap de Contractació, de data 4 de desembre de 2009, que
literalment diu:

“Vista la proposta de l'Alcaldia de data de hui que dóna compte de l'escrit
presentat en el dia de hui (r/e 18.962) pel senyor José Manuel Aguilar Cues, en nom i
representació de la mercantil SECOPSA CONSTRUCCIÓ SA, adjudicatària de les
obres de construcció d'un Centre de Dia per a Majors incloses en l'àmbit del Reial
Decret Llei 9/2008, 28 de novembre, sol·licitant la pròrroga del termini d'execució de
les esmentades obres fins al 20 de març de 2010; i,

Resultant que en el citat escrit es ve a justificar tal sol·licitud de pròrroga en
atenció a les següents circumstàncies sobrevingudes que literalment es reproduïxen
a continuació:

“1. Que ha existit una demora en la contestació per part de la companyia
subministradora d'Energia Elèctrica, sobre la realització de la línia de mitjana tensió i
el centre de transformació, la qual cosa ha ocasionat un retard en els treballs a
executar posteriorment, que és l'execució de la urbanització  exterior.

2. Que han sorgit problemes amb diversos industrials, a causa de la
desfavorable situació econòmica actual que travessen, desencadenada per la
situació del sector de la construcció, quant al retard en els terminis de
subministrament de materials i execució de diverses partides contractades, com són
l'execució de la instal·lació de llanterneria, execució de fatxada realitzada amb xapes
d'acer, fusteria d'alumini i fusteria de fusta”.

Resultant que el senyor Francisco Nebot Miralles, en qualitat de director
facultatiu de tals obres, ha vingut a validar amb el seu informe que tals
circumstàncies que fonamenten la sol·licitud de pròrroga responen a incidències
sorgides durant l'execució de les obres i que no són imputables a l'administració
contractant.
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Resultant que per la mercantil contractista s'ha aportat un quadro justificatiu
de la distribució del volum de la mà d'obra implicada en l'execució del contracte i
ajustat al termini de la pròrroga sol·licitat i que el dit quadro no suposa alteració del
contracte ni de l'oferta presentada per l'empresa adjudicatària, com a continuació
s'expressa:

PERSONAL MODIFICAT 10/06/2009
Data finalització obra: 31-12-2009

PERSONAL A CONTRACTAR PERSONAL JA CONTRACTAT
A

Categoria Núm. Dies alta
S.S.

Categoria Núm. Dies
alta
S.S.

Oficial 1a 12 200,0 2400 Oficial 1a 14 180,0
Oficial 2a 18 200,0 3600 Oficial 2a 21 200,0
Peó Especialista 20 200,0 4000 Peó 72 210,0
Peó 40 200,0 8000

0
TOTAL DIES 90 18.000,0 18.000,0 TOTAL DIES 107 21.840,

0

NÚM. = Núm. de treballadors en situació legal de desocupació que en cada
oferta són objecte de nou contracte

Núm. = Núm. de treballadors empleats en l'empresa que es
destinaran a l'obra

PERSONAL MODIFICAT
24/11/2009
Data finalització obra: 20-03-2010

PERSONAL A CONTRACTAR PERSONAL JA
CONTRACTAT

A
Categoria Núm. Dies alta

S.S.
Categoria Núm. Dies

alta
S.S.

Oficial 1a 8 300 2400 Oficial 1a 9 280
Oficial 2a 12 300 3600 Oficial 2a 14 300
Peó Especialista 13 300 3900 Peó 54 280
Peó Especialista 1 100 100

B

B
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Peó 26 300 7800
Peó 1 200 200

TOTAL DIES 61 18.000,0 18.000,0 TOTAL DIES 77 21.840,
0

Considerant que la dita sol·licitud de pròrroga és conforme amb allò que s'ha
assenyalat en l'apartat 2 de l'article sext de la Resolució de 9 de desembre de 2008,
de la Secretaria d'Estat de Cooperació Territorial, dictada en desplegament del Reial
Decret Llei  9/2008, 28 de novembre, en concordança amb l'article 197.2 de la Llei de
Contractes del Sector Públic i l'article 100.1 del Reglament General de la Llei de
Contractes de les Administracions Públiques.

Considerant que correspon al Ple de l'Ajuntament, en tant que òrgan de
contractació, l'adopció de l'acord de sol·licitud de pròrroga del contracte, sense perjuí
que es faculte l'Alcaldia per a la tramitació telemàtica de la dita sol·licitud d'acord
amb la normativa reguladora del Fons Estatal d'Inversió Local.

En conseqüència, s'emet informe favorable la proposta d'acord de l'Alcaldia de
data de hui; no obstant això, la Comissió Informativa d'Interior dictaminarà quant
considere més ajustat a dret”.

S'acorda:

Primer: Sol·licitar de la Direcció General de Cooperació Local del Ministeri de
Política Territorial la pròrroga fins al 30 de març de 2010 del termini d'execució del
contracte d'obres de construcció d'un Centre de Dia per a Majors.

Segon: Facultar l'Alcaldia perquè procedisca a tramitar la dita sol·licitud
telemàticament per mitjà de l'aplicació “Metròpolis” i d'acord amb el que disposa la
normativa reguladora del Fons d'Inversió Local.

5. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT
ORGÀNIC MUNICIPAL.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar Social, favorable a l'aprovació inicial de la modificació del Reglament
Orgànic Municipal, així com de la presentació d'una esmena pel Grup Popular.

Pren la paraula el Sr. Jarillo Sánchez, del Grup Popular,  per a explicar
l'esmena i diu que després del que es va aprovar en comissió, els servicis tècnics
han considerat més idoni que el tema de la dona estiguera en l'àrea d'Interior i que
l'àrea de Consum estiguera en Hisenda.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que a l'equip de govern pareix
urgir-li l'aprovació del ROM i, precisament, una de les modificació que es contemplen
és la del termini de presentació d'esmenes i amb eixa modificació esta esmena que
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han presentat no estaria en termini, per la qual cosa es pot afirmar que fan el contrari
del que proposen i votaran hui.

Prosseguix dient que per primera vegada es trenca el consens que havia
existit sobre el que podria definir-se com la Carta que marca les normes de
funcionament dels grups polítics en esta corporació.

Assenyala que lamenta esta decisió perquè Esquerra Unida havia presentat
esmenes i diverses propostes que el Grup Popular s'ha limitat a rebutjar, modificant
el Reglament només en allò que li interessa al seu grup. Cita, a tall  d'exemple, la
modificació del Reglament utilitzant un llenguatge no sexista, adaptar-lo a les noves
formes de participació ciutadana, etc.

Considera que es podria haver realitzat una modificació completa del ROM
consensuada i haver-la aprovat pel Ple, però no és el que han volgut i, per això, en el
termini que marca la Llei per a fer al·legacions presentarà les trenta o quaranta
esmenes que té, amb la qual cosa caldrà portar de nou el punt a  Ple i fer el treball
que es podria haver fet tranquil·lament en una comissió.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i afirma compartir els arguments
expressats pel portaveu d'EUPV, afegint que és lamentable el tracte que està rebent
l'oposició per part de l'equip de govern, sobretot en este punt que marca la forma
d'organització en l'Ajuntament. Critica que presumisquen de transparència i que, no
obstant això, el que vullguen fer amb açò siga dificultar la labor de l'oposició i del
control que esta puga exercir.

Prosseguix dient que va ser el Grup Socialista el que va proposar una reforma
a fons del Reglament, però se’ls va convocar a una sola reunió i no hi ha hagut més.

Assenyala que una de les modificacions proposades amb la que, com ha dit el
Sr. García de la Mota, l'esmena presentada no tindria cabuda, contempla que les
esmenes regulades en este article es presentaran per escrit i firmades pel ponent,
necessàriament a través de registre d'entrada no més tard de 14 hores del dia hàbil
anterior a la celebració del Ple. Per això, diu, si la convocatòria d'un Ple ordinari
s'entrega el dilluns a última hora i la documentació annexa s'entrega a última hora
del dimarts, pretenent que en un dia es puga analitzar i estudiar tot i presentar
esmenes el dimecres com últim dia, açò demostra un tarannà de l'equip de govern.

Pren la paraula el Sr. Jarillo Sánchez i diu que li han sorprés les intervencions
anteriors, que pareixen donar per fet que estes xicotetes modificacions que
s'introduïxen en el ROM  tanquen qualsevol altre tipus de modificació.

Prosseguix dient que es modifica el tema de les esmenes, que està
profundament debatut i que té com a objecte que es presenten amb temps perquè el
Sr. alcalde puga demanar els informes tècnics necessaris.
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L'altra modificació, assenyala, és una mera divisió administrativa i, finalment,
hi ha modificacions que afecten les àrees de govern.

És cert, diu, que només hi ha hagut una reunió i es va posposar per a un altre
dia  però no va ser l'equip de govern el que va fallar.

Reitera que no hi ha cap problema a aprovar estes xicotetes modificacions i es
continue revisant tot el Reglament, per la qual cosa invita a l'oposició que s'ha de
seguir treballant sobre ell.

En el seu segon torn d'intervenció el Sr. García de la Mota diu que des de 29
de juliol de 2004 fins a hui no s'ha tocat el Reglament pel que per haver perdut un
mes més no haguera passat res

Afirma que el partit popular ha trencat el consens que existia en este tema i
considera que no és la forma correcta de treballar, sobretot en qüestions que afecten
tots com és el Reglament.

Explica que podria estar d'acord en alguna modificació proposada si s'haguera
arribat al consens, i recorda que va fer una proposta alternativa en la qüestió dels
districtes que no s'ha pres en consideració. D'altres qüestions, afig, s'havia parlat i
s'havia arribat a un acord.

Afig que no podia acudir a la reunió per un problema familiar, la qual cosa va
comunicar al Sr. Hernández Falcón, però açò no significava que no volguera
continuar treballant en el tema.

Finalitza repetint que no hi ha hagut voluntat política de portar este tema com
fins ara per consens.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i pregunta al Sr. Jarillo per què ha
presentat eixa esmena ara quan ha manifestat que el Sr. alcalde ha de tindre-la amb
temps per a derivar-la als tècnics corresponents.

Assenyala que la Llei de Bases de Règim Local permet que les esmenes es
presenten en el mateix Ple sense comptar amb eixos informes, condicionant
l'aprovació que posteriorment eixos informes siguen favorables.

Finalitza dient que el que s'intenta és que els grups de l'oposició tinguen
menys capacitat de maniobra per a realitzar el seu treball de fiscalització.

Intervé el Sr. Jarillo Sánchez i diu que la proposta realitzada pel portaveu
d'EUPV sobre el repartiment de les zones de Mislata quant a regidories afecta l'equip
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de govern, que és qui haurà d'analitzar el temps i capacitat de les persones que
estaran en els diferents districtes.

Afirma que l'equip de govern sí que té voluntat de continuar treballant sobre el
ROM i, en este sentit, convocarà una nova reunió per a continuar treballant sobre el
tema.

Conclòs el debat, se sotmet a votació, en primer lloc, l'esmena, que és
aprovada per onze vots a favor (Grup Popular) i deu vots en contra (Grup Socialista i
Grup Mixt-EUPV).

A continuació se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el  Ple de
l’Ajuntament per onze vots a favor (Grup Popular) i deu vots en contra (Grup
Socialista i Grup Mixt-EUPV) va adoptar l'acord següent:

Vist l'article 20 de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local, del
que resulta la competència de l'Ajuntament per a completar l'organització prevista en
les lleis per mitjà d'un Reglament orgànic propi.

Resultant que el vigent reglament orgànic va ser aprovat en sessió plenària de
29 de juliol del 2004.

Considerant que resulta convenient als interessos municipals modificar
algunes determinacions del Reglament quant al funcionament del Ple.

Vistos els articles 47 i 49 de l'esmentada Llei, sobre el procediment per a
l'aprovació o modificació del Reglament Orgànic Municipal.

Vist l'informe de Secretaria, de data 4 de desembre de 2009.

S'acorda:

Primer: Aprovar inicialment la següent modificació del Reglament Orgànic
Municipal de l'Ajuntament de Mislata:

− L'article 20.1 queda redactat de la manera següent:

1. El tractament de les esmenes en el Ple serà el següent:

Després d'adonar-se del contingut del dictamen, per l'Alcaldia es donarà la
paraula al proponent de l'esmena, o als proponents de les esmenes si són diverses,
perquè procedisca a la seua lectura o explicació, per a la qual cosa disposarà d'un
temps màxim de dos minuts.
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A continuació s'iniciarà el debat de l'assumpte pel procediment ordinari, amb
dos torns de la mateixa duració que en els assumptes sense esmenes, a fi que cada
grup polític expresse la seua posició respecte del dictamen i a l'esmena o les
esmenes presentades.

Conclosos els torns de debat, es procedirà a la votació de la o les esmenes,
prèviament a la votació del dictamen, si és el cas.

− L'article 19.7 queda redactat de la manera següent:

7. Les esmenes regulades en este article es presentaran per escrit i firmades
pel proponent, necessàriament a través del Registre d'Entrada, no més tard de les 14
hores del dia hàbil anterior a la celebració del Ple, exclosos els dissabtes. L'Alcaldia
procedirà a la seua qualificació i, si és el cas, interessarà l'emissió dels informes
tècnics oportuns amb vista a assegurar la legalitat de l'acord que si és el cas puga
adoptar-se.

− Se suprimix l'apartat 3 de l'art. 18 i el primer paràgraf de l'art. 21.

− Art. 37. Afegir com a matèries competència de l'Àrea de Govern d'Interior i
Benestar Social les de Participació Ciutadana i Modernització de
l'Administració.

− Art. 37. Suprimir com a matèries competència de l'Àrea de Govern
d'Educació, Cultura, Esport i Joventut les de Medi Ambient i Protocol.

− Art. 40. El Districte Nord queda definit de la manera següent: “Comprén les
dos marges del carrer València i carrer Sant Antoni fins a l'encreuament
amb el carrer Hernán Cortés, i l'àrea situada al nord de l'eix format pels dos
carrers esmentats i delimitats per la mitjana del carrer Hernán Cortés”.

− Art. 40. El Districte Centre Oest passa a denominar-se Districte Sud.

− Art. 40. Es crea un nou districte. Conseqüentment, el primer paràgraf
d'este article queda redactat: “A l'efecte del que establixen els articles
precedents, el terme municipal de Mislata queda dividit en cinc districtes”. I
s'afig l'apartat següent: “e) Districte Nord-oest: comprén les dos marges del
carrer Sant Antoni des de la mitjana del carrer Hernán Cortés fins al terme
municipal de Quart de Poblet, i l'àrea situada al nord dels carrers
esmentats”.

Segon: Sotmetre l'expedient a informació pública i audiència dels interessats
per un període de trenta dies, per a la presentació de reclamacions i suggeriments,
per mitjà de la publicació del corresponent anunci en el BOP, considerant-se
definitivament aprovada la modificació en el cas de no presentar-se’n cap.
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6. APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMENT DEL CONSELL MUNICIPAL DE
DROGODEPENDÈNCIES I ALTRES TRASTORNS ADDICTIUS.

Es dóna compte del dictamen de la Comissió de Cultura, Educació, Esports i
Joventut, favorable a l'aprovació inicial del Reglament del Consell Municipal de
Drogodependències i altres trastorns addictius.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota, portaveu del Grup Mixt (EUPV) i diu
que este punt és un exemple de com entén que s'han de treballar algunes qüestions,
perquè és un treball que es va fer prou mesos i en el que el regidor, Sr. López
Bronchud ha jugat un paper important a l'hora de facilitar-ho.

La transformació de la realitat, prosseguix, implica el seu coneixement i, per a
això, és necessari un procés pel qual regidors, tècnics i treballadors de la matèria
s'involucren en un procés de transformació i comencen a desenvolupar el que en un
futur ha de ser eixe projecte de Consell.

Continua dient que les diverses reunions mantingudes van proporcionar un
coneixement més ajustat a la realitat, la possibilitat d'establir uns criteris racionals per
a marcar les prioritats, el foment d'una major consciència col·lectiva i d'implicació en
la vida diària de les persones afectades, una base per a elaborar un Pla únic
consensuat que va sorgir del treball conjunt.

Felicita esta metodologia que considera la correcta per a arribar a bon port  no
sols la qüestió política sinó els beneficis socials que d'esta actuació es derivaran per
l'aprovació d'este Reglament, que posarà en funcionament tots els mecanismes de
participació necessaris.

Finalitza dient que amb el Reglament es facilitarà la presència en un Consell
ampli i participatiu. Afig que Esquerra Unida votarà a favor del dit Reglament en
considerar que és fruit de consens, participació i obertura al teixit social.

Pren la paraula la Sra. Moreno Castillo i diu que una de les coses agradables
que té estar en política és poder participar en projectes d'este tipus en què realment
es fa una labor social, en què s'han involucrat els tècnics de Joventut, Cultura, etc.

Manifesta que des de la Regidoria de Joventut se'ls ha oferit àmplia
participació en la confecció d'un Reglament i un Pla que considera ambiciosos.

Pren la paraula el Sr. López  Bronchud i diu que agraïx les mostres de suport
dels grups de l'oposició, especialment de la Sra. Moreno Castillo i Sr. García de la
Mota, el compromís del qual és més personal que polític en este tema.
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Prosseguix dient que cal continuar treballant i valorant la realitat sobre la
drogodependència i els trastorns addictius en la societat i cal fer-ho comptant sempre
amb el teixit social que participa activament en este Pla.

Considera que s'unixen els criteris de tots: tècnics, grups polítics i els diferents
col·lectius del municipi especialment afectats, afirmant que la voluntat de l'equip de
govern és continuar treballant en la mateixa línia i que el Pla siga una realitat.

Explica que l'any 2010 es tanca el primer Pla i caldrà seguir treballant per a
establir les bases perquè es puga plantejar un nou Pla per al període 2011-2014.

En este sentit, afig, agraïx a tots els tècnics el seu treball, especialment a les
responsables de la UPC de Mislata.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres
assistents, va adoptar l'acord següent:

Vist l'expedient que s'instruïx sobre aprovació inicial del Reglament del Consell
Municipal de Drogodependències i altres trastorns addictius.

Vist l'informe del cap del servici de Cultura, de data 9 de novembre de 2009,
que literalment diu:

“En relació amb l'aprovació del Reglament del Consell Municipal de
Drogodependències i altres Trastorns Addictius.

1. Tenint en compte que el Pla de Prevenció de Drogoaddicció i altres
conductes addictives, es va aprovar pel Ple de l'Ajuntament, en sessió de 29 de maig
de 2008.

2. En este acord es va establir la duració triennal del Pla, des del 2008 fins a
desembre del 2010, recaient en este primer any la tasca de crear la Comissió Ciutadana
de Drogodependències com a òrgan consultiu, i el Consell Municipal de
Drogodependències com a òrgan de coordinació i seguiment del pla.

3. En relació amb els objectius marcats pel Pla, es va constituir el Consell
Municipal de Drogodependències i altres Trastorns Addictius el 3 de març de 2009.

4. Que s'ha confeccionat un projecte de Reglament del Consell Municipal de
Drogodependències i altres Trastorns Addictius, que regula la composició i funcionament
dels seus òrgans, i que va ser aprovat en sessió de data 7 de juliol de 2009, traslladant-
lo per a la seua tramitació.

5. Segons el que disposa l'art. 49 de la Llei 7/85 de Bases de Règim Local:
L'aprovació de les Ordenances locals s'ajustarà al procediment següent:
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1. Aprovació inicial pel Ple.
2. Informació publica i audiència als interessats pel termini mínim de 30 dies

per a la presentació de reclamacions i suggeriments.
3. Resolució de totes les reclamacions i suggeriments presentats dins del

termini i aprovació definitiva pel Ple.
En el cas que no s'haguera presentat cap reclamació o suggeriment,

s'entendrà definitivament adoptat l'acord fins llavors provisional.

6. Considerant l'art. 70 de la Llei 7/85, segons el qual, “Els acords que adopten
les corporacions locals es publiquen o notifiquen en la forma prevista per la Llei. Les
ordenances, inclosos l'articulat de les normes dels plans urbanístics, així com els
acords corresponents a estos l'aprovació definitiva dels quals siga competència dels
ens locals, es publicaran en el Butlletí Oficial de la Província i no entraran en vigor
fins que s'haja publicat completament el seu text i haja transcorregut el termini previst
en l'article 65.2. Així com l'art. 7 del Reglament de Servicis de les corporacions
locals, segons el qual les disposicions dictades per les corporacions locals per a regir
amb caràcter general iniciaran la seua vigència als 20 dies d'haver-se anunciat en el
BOP la seua aprovació definitiva”.

S'acorda:

1r. Aprovar inicialment el Reglament del Consell Municipal de
Drogodependències i altres Trastorns Addictius que es transcriu a continuació:

REGLAMENT DEL CONSELL MUNICIPAL DE DROGODEPENDÈNCIES I ALTRES
TRASTORNS ADDICTIUS

Títol 1. Disposicions generals

Article 1. El Consell Municipal de Drogodependències i altres Trastorns
Addictius és un òrgan consultiu i informatiu de la corporació en matèria d'activitats i
projectes, que es realitzen o es promoguen en el municipi, relacionats amb la
prevenció i reinserció de les persones drogodependents o amb altres trastorns
addictius.

El seu objecte és promoure una política eficaç de prevenció i reinserció
coordinant les accions que es realitzen en el municipi en matèria de
drogodependències, així com facilitar la participació dels distints agents socials en
dites polítiques.

Títol 2. Composició i funcionament dels òrgans del Consell.

Article 2. El Consell tindrà com a òrgans de funcionament:
A. El Plenari, que es reunirà almenys una vegada a l'any en sessió ordinària.
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B. La Comissió Permanent, es reunirà ordinàriament cada 3 mesos.
Es podrà convocar sessió extraordinària tant del Plenari com de la Comissió
Permanent a petició d'un terç dels membres, i a iniciativa del president.
C. Les comissions de Treball, existiran tantes com a eixos i/o àmbits d'actuació en el
Pla Municipal, i es reuniran les vegades necessàries per a la informació, seguiment i
avaluació de les accions que desenvolupen.

Capítol 1. El plenari del Consell

Article 3. El plenari del Consell estarà format per:
A. El/La president/a, que serà l'alcalde o alcaldessa, o el regidor/a en qui delegue.
B. El/La secretari/a del Consell serà el/la secretari/a General de l'Ajuntament, o
funcionari/a en qui delegue.
Vocals per dret propi:
C. Els/Les regidors/es que tenen implicació directa amb els eixos de treball del pla i
que són:

- El/La regidor/a delegat/da de Joventut.
- El/La regidor/a delegat/da d'Educació.
- El/La regidor/a delegat/da de Cultura.
- El/La regidor/a delegat/da de Sanitat.
- El/La regidor/a delegat/da de Servicis Socials.
- El/La regidor/a delegat/da de Promoció Econòmica.
- El/La regidor/a delegat/da de Seguretat Ciutadana.

D. Un/a representant del Centre de Salut de Mislata.
Per elecció dels grups polítics o comissions que representen:
E. Un/a representant de cada grup polític amb representació municipal.
F. Tres representants tècnics/es de la Comissió Permanent.
Per elecció de les associacions o Col·lectius que representen:
G. Dos representants de la Comissió Ciutadana de drogodependències.
H. Dos representants dels centres educatius, que correspondran un a primària i un
altre/a a secundària.

Es triarà un suplent per cada representant perquè, prèvia acreditació, puga
assistir a les sessions del Ple, en el supòsit d'absència, malaltia o causa que
impossibilite l'assistència del titular.

Article 4. Nomenaments
A. Nomenament dels representants dels centres educatius. El nomenament dels
representants dels centres educatius s'efectuarà prèvia elecció entre tots els centres,
anomenant-se un de primària i un altre de secundària.
B. Nomenament dels representants de la Comissió Ciutadana. Els representants de
la Comissió Ciutadana seran triats d'entre els seus membres en sessió plenària per
majoria simple.
C. Nomenament dels representants dels partits amb representació municipal. Els
partits polítics nomenaran un representant.
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Article 5. El consell es renovarà amb el canvi de legislatura, renovant-se els
membres de l'equip de govern i de l'oposició coincidint amb el període de manament
de la respectiva corporació.

Article 6. Són funcions del plenari:
A. Planificar i elevar propostes als òrgans competents en matèria de
drogodependències en la ciutat.
B. Nomenar i cessar els membres de les comissions de treball i la comissió
permanent.
C. Proposar l'Excm. Ajuntament la modificació del present Reglament, amb l'acord
previ favorable de la majoria absoluta dels integrants del plenari.
D. Informar les propostes de modificació del Reglament que no es realitzen a través
dels òrgans del Consell, sent l'informe preceptiu i no vinculant.
E. Aprovar la memòria anual realitzada per la Comissió permanent.
F. Aprovar el projecte de pressupost i el programa anual d'activitats per a cada
exercici econòmic.

Article 7. Són funcions de la Presidència del Consell:
Correspon al president/a del Consell del Pla Municipal de Drogodependències i altres
Trastorns Addictius:
A. La seua representació legal.
B. Convocar, fixar l'orde del dia, presidir i moderar les sessions.
C. Dirigir tots els organismes.
D. Nomenar els membres de les comissions de treball, a proposta del plenari.
E. Totes aquelles altres facultats de règim intern o administració no atribuïdes a
altres òrgans.

Article 8. Són funcions de la Secretaria del Consell:
A. Assistir a les reunions, tant del Ple com de la Comissió Permanent, amb veu i vot.
B. Preparar els assumptes que hagen de servir el president per a formar l'orde del
dia de cada convocatòria.
C. Redactar l'acta de les sessions.
D. Assessorar els òrgans del Pla Municipal de Drogodependències i altres Trastorns
Addictius, en col·laboració amb els Servicis Jurídics de l'Ajuntament.
E. Realitzar les convocatòries i l'orde del dia de les sessions dels òrgans del Pla
Municipal de Drogodependències i altres Trastorns Addictius, ordenades pel
president.

Capítol 2. La Comissió Permanent

Article 9. La Comissió Permanent estarà formada per:
El/la president/a, el/la secretari/a, dos representants del plenari i un/a representant
de cada comissió de treball constituïdes segons els eixos del pla. El/la secretari/a de
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la Comissió Permanent serà un funcionari/a de l'Ajuntament per delegació de
Secretaria.

Article 10. Són funcions de la Comissió Permanent del Consell:
A. La presentació d'iniciatives, suggeriments i propostes per a ser discutides en el
consell i que hagen de ser aprovats per l'Ajuntament.
B. Rebre les iniciatives, propostes i suggeriments de la Comissió Ciutadana de
Drogodependències i altres Trastorns Addictius.
C. Realitzar el seguiment de les accions o projectes desenvolupats des de les
comissions de Treball.
D. Realitzar una memòria anual, que arreplegue les tasques realitzades en pro de la
consecució dels objectius que el Pla Municipal planteja per a l'exercici, així com el
projecte d'actuació per al següent any.
E. Qualssevol altres que, corresponent al Consell, no foren expressament atribuïdes
a altres òrgans.

Capítol 3. Les comissions de Treball

Article 11. Cada Comissió de Treball estarà formada pels tècnics/es de les diferents
àrees que desenvolupen programes i servicis municipals amb implicació directa en
els eixos i àmbits de treball del Pla.

Les comissions tindran el caràcter de grups de treball per a l'estudi de temes
concrets en les matèries competències de les comissions.

Article 12. Són funcions de les comissions de treball:
A. Dissenyar un pla d'actuació per cada grup, amb la finalitat d'aconseguir els
objectius de l'eix i/o àmbit a què corresponguen en el Pla Municipal, així com
coordinar les accions que resulten de cada pla de treball.
B. Elevar a la comissió permanent les accions dissenyades.

Capítol 4. Règim de funcionament dels òrgans del Consell

Article 13.
A. Els acords en les sessions s'adoptaran per majoria simple, excepte el que disposa
l'article 6. En cas d'empat, en els acords en què siga suficient la majoria simple,
decidirà el vot de qualitat de la Presidència.
B. Les votacions es realitzaran a mà alçada excepte si el tema requerix que siga
secret, o si algun dels membres ho requerix.

Article 14.
A. La Presidència podrà autoritzar la presència de persones que hagen sol·licitat
l'assistència a una sessió del Consell.
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B. La Presidència podrà requerir la presència de persones qualificades, per a
assessorar o informar els distints òrgans del Consell sobre els assumptes inclosos en
l'orde del dia.
C. Les persones invitades tindran veu però no vot en les deliberacions del Consell.

Article 15. Coordinació:
Correspon a la UPC, adscrita a la regidoria d'Educació, la coordinació del Pla
Municipal de Drogodependències, garantint el funcionament organitzatiu del Consell
Municipal de Drogodependències i altres Trastorns Addictius, i de la resta d'òrgans
del Pla.

Article 16. Quòrum de Constitució
Els òrgans del Consell quedaran vàlidament constituïts, en primera convocatòria,
amb la presència de la majoria dels membres. En segona convocatòria, que serà
amb 15 minuts de diferència, amb els membres assistents, sempre que el nombre de
membres no siga inferior a tres i estiguen presents el president i el secretari.

Capítol 5. Convocatòria

Article 17. La convocatòria de les sessions, excepte les urgents, es farà per escrit,
amb una antelació de cinc dies hàbils, expressant el lloc, la data i l'hora de la reunió,
així com l'orde del dia i la documentació corresponent.
La convocatòria amb caràcter urgent haurà de ser ratificada per l'òrgan corresponent
al principi de la sessió.

Article 18.
1r. No podrà ser objecte de deliberació o acord cap assumpte que no fóra

inclòs en l'orde del dia llevat que prèviament siga declarada la urgència de
l'assumpte pel vot favorable de la majoria dels membres.

2n. Remetre edicte per a la seua publicació a l'objecte i informació pública i
audiència als interessats durant el termini de 30 dies per a la presentació de
reclamacions i suggeriments.

3r. Si no es formula cap reclamació, l'aprovació esdevindrà en definitiva sense
necessitat de nou acord plenari.

I sense més assumptes a tractar, d'orde de l'Alcaldia-Presidència s’alça la
sessió, a les vint-i-tres hores i vint-i-cinc minuts, de tot això s'estén la present acta
que firma l'alcalde-president, amb mi el secretari que done fe.

L'ALCALDE,  EL SECRETARI,


